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Najbližšie zasadnutie Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač je 21. 5. 2015 v kine Lamač o 09.00 h. 
Priestor pre otázky a podnety občanov je v čase 09.30 – 10.00 h.

Mesačník o živote v Lamači, 17. ročník 2015

Oznam

MČ Bratislava-Lamač pripravuje 
verejnú diskusiu na tému dopravy 

na Heyrovského ulici – prejazd-
nosti ulice i parkovania. Verejné 

zhromaždenie sa uskutoční v kine 
Lamač v poslednom júnovom 

týždni. Konkrétny termín uvedie-
me v ďalšom čísle Lamačana, na 

začiatku júna.

Denný letný tábor v Lamači 

– Žabky z Lamača 

Denný tábor v Lamači (6.7.-31.8.) 
zameraný na šport, umeleckú 
tvorivosť i spojenie s prírodou. 
Deti v  tábore veľa zažijú a veľa 
sa aj naučia. Pre Lamačanov je 
dohodnutá zvýhodnená cena 
tábora 64 eur (bežná cena 104 
eur). Tábor si môžete objednať 

online formou na: 

http://dennetabory.sk/tabory/zabky-z-
-lamaca/

V Lamači sa počas tohto leta (13.7.- 
31.8.) bude organizovať aj športovo 
zameraný denný tábor Športiaci. 
Tábor je zameraný prioritne na 
športové disciplíny od loptových 
hier až po ľahkú gymnastiku, at-
letiku a petang či fresbee. Pre La-
mačanov platí zvýhodnená cena, 
10-percentná zľava z bežnej ceny. 
Aj tento tábor si môžete objednať 

online formou na:

 http://dennetabory.sk/tabory/sportiaci/

Miestom stretnutia i vyzdvihnutia 
detí z tábora je v oboch prípadoch 
SCL na Malokarpatskom nám. 10

Bližšie informácie na www.lamac.sk  
alebo na MÚ u p. Šimončičovej.

Riaditeľke ZŠ sa dostalo pocty od ministerstva školstva                                                                                

Pri príležitosti dňa učiteľov získala ria-
diteľka ZŠ na Malokarpatskom námestí 
Alena Petáková ocenenie Ministerstva 
školstva SR. Medailu svätého Gorazda 
jej minister Juraj Draxler odovzdal za 
dlhoročnú pedagogickú činnosť v ob-
lasti základného školstva a  aktívnu 
mimoškolskú činnosť pri skvalitňovaní 
školstva v SR.
(O ocenení ďalších lamačských 
pedagógov čítajte na str.3 )

Zdá sa, že sa v Lamači zrodila nová tradícia. Tohto-
ročný prvomájový deň patril v Lamači behu ma-
lých i veľkých pod názvom Lamačský zdravbeh. 
Zúčastnilo sa na ňom až 126 bežcov, čo je na 
premiéru krásne číslo. Najmenší bežali 150 met-
rov, väčšie deti si odbehli 600 a tínedžeri 1200m. 
Na juniorov čakali štyri a na dospelých viac ako 
šesť kilometrov. Trate viedli v  prípade detských 
kategórií v okolí centra (školského areálu), juniori 
a dospelí si zabehli okruh ulicami Lamača. Či ostať 

na sídlisku aj o rok, alebo podujatie posunúť na 
trate v blízkom lesoparku, je úvaha do budúcnosti, 
základom je však vydarené podujatie, na ktorom 
možno stavať. „Ďakujem všetkým pretekárom, ale 
aj všetkým, ktorí sa postarali o organizáciu, či už 
sú to pracovníci miestneho úradu, pracovnej čaty, 
členovia školskej a športovej komisie MZ komisie, 
seniori z Jednoty dôchodcov, chlapci z FK Lamač 
a  ďalší, ktorí zabezpečovali organizáciu priamo 
na trati,“ povedal na záver starosta Peter Šramko. 
Poďakovanie patrí aj spoločnosti Bory, ktoré pod-
ujatie sponzorsky podporila.

(Viac obrázkov i  informácie z podujatia v  júno-
vom čísle) 

Prvý máj – Zdravbehu čas                                                                                                                          



Lamačan 5 / 20152

Hlučné správanie, popíjanie alkoholu na verej-
nosti, v  blízkosti školy, často pred očami detí...
Bezdomovci i asociáli... O týchto témach sa kaž-
dý mesiac hovorí na zasadnutiach lamačského 
zastupiteľstva pri hodnotení bezpečnostnej situ-
ácie v mestskej časti. A zakaždým sa kladú otáz-
ky, ako neprispôsobivému, ba až mravy ohrozu-
júcemu konaniu zabrániť...

Aj starosta Lamača Peter Šramko priznáva, 
že pohľad na ľudí, ktorí len tak posedávajú 
a ponevierajú sa na verejných priestranstvách 
nevyvoláva v  človeku práve príjemné pocity. 
O to viac, keď si človek uvedomí, že negatívne 
javy, ktoré sú s ním spojené, sa len tak ľahko 
nevytratia. Ako totiž starosta uviedol, opako-
vané napomínania, prípadne pokutovania 
za priestupky proti čistote, či VZN o  požívaní 
alkoholu na verejných priestranstvách, tento 
problém nerieši. Peter Šramko priznáva, že zá-
konné možnosti príslušníkov MsP sú v tomto 
prípade obmedzené, zároveň však tvrdí, že 
“pokiaľ by príslušníci MsP využívali i tieto ob-
medzené možnosti na maximum, určite by sa 
zlepšila situácia!“

Veliteľ MsP: Často od nás očakávajú to, čo 
splniť nemôžeme 
Podľa veliteľa okrskovej stanice Mestskej 
polície pre Bratislavu IV Vladimíra Stanka sa 
problémového správania v Lamači dopúšťajú 
nielen bezdomovci, ale aj asociálne sa sprá-
vajúci občania, ktorí síce bydlisko majú, no 
nepracujú, holdujú alkoholu a  podobne ako 
bezdomovci sa počas dňa zdržujú v centrálnej 
časti Lamača, najmä v  blízkosti Malokarpat-
ského námestia. Upozornil tiež, že väčšinou 
ide o  malé skupiny, dvoch až štyroch osôb.
Dodržiavanie poriadku na verejných priestran-
stvách monitorujú v  Lamači dvaja policajti 
– okrskári, sporadicky aj iné hliadky, ktoré sú 
do Lamača vyslané. „Naši policajti samozrejme 
evidujú aj to, že na lavičkách niekedy vyse-
dávajú skupinky osôb, ktoré vykazujú znaky 
bezdomovcov či asociálov. Treba však zdô-
razniť, že ak sa pri tom nedopúšťajú žiadnych 
priestupkov, či trestných činov, mestská polí-
cia nemá zákonný dôvod zakročiť voči týmto 

ľuďom,“ vysvetlil Stanko. Veliteľ MsP priznal, 
že občania sa s  týmto faktom často nevedia 
stotožniť. „Automaticky nás žiadajú, aby sme 
týchto ľudí vykázali, pričom dochádza aj ku 
kurióznym prípadom, keď sme napríklad na 
podnet občanov mali zakročiť voči údajnej 
skupine bezdomovcov na Malokarpatskom 
námestí. Naši policajti však na mieste zistili, že 
ide o  skupinu robotníkov v  pracovných ode-
voch, ktorá si prišla nakúpiť potraviny do blíz-
keho supermarketu.
Stanko zdôraznil, že ak príde k prejavom aso-
ciálneho správania, mestskí policajti zasahujú. 
„Postihujú napríklad priestupky spočívajúce 
v  znečisťovaní verejných priestranstiev, po-
žívaní alkoholických nápojov na verejných 
priestranstvách, ako aj priestupky proti ob-
čianskemu spolunažívaniu,“ uviedol Stanko. 
Dodal ale, že sa tak môže diať iba v  rámci 
zákona a  v  prípade, že priestupok je možný 
dokázať.“ Tieto osoby musia byť pri páchaní 
priestupku pristihnuté, a  priestupok im musí 
byť jednoznačne a  nespochybniteľne preu-
kázaný,“ pripomenul veliteľ MsP. „Poznamenal 
taktiež, že mestskí policajti nemôžu zo zákona 
obmedziť slobodu pohybu tých, ktorí páchajú 
priestupky. „Mnohí to od nás žiadajú, no na to 
nie sme zo zákona oprávnení,“ uviedol Stanko.
Podľa veliteľa MsP by efektivitu zásahov voči 
páchaným priestupkom zo strany bezdomov-
cov či asociálov zvýšila väčšia aktivita obyva-
teľov pri nahlasovaní takýchto činov. „ Ak je 
niekto priamym svedkom neprispôsobivého 
správania, je potrebné kontaktovať linku 159, 
prípadne operačné pracovisko okrskovej sta-
nice pre Bratislavu IV v Dúbravke na čísle 
 6453 4351. Podľa doterajších skúseností nás 
ľudia kontaktujú sporadicky a  aj z  tých pod-
netov, ktoré nám nahlásia, sa len malá časť 
týka asociálneho správania,“ uviedol Stanko. 
Dodal, že občania môžu kontaktovať aj pria-
mo okrskárov v Lamači na ich mobilnom čísle. 
„Ak sú v daný okamih v službe, na tieto ozná-
menia neodkladne reagujú sami, ak sú mimo 
službu, odovzdávajú ich operačnému pracov-
níkovi, ktorý na základe toho vysiela na miesto 
hliadku, ktorú má momentálne k  dispozícii,“ 
dodal Stanko.

Pomôcť by malo Lamačské oko
Predseda Komisie bezpečnosti a  životného 
prostredia MZ Pavol Čech upozornil, že prob-
lém je nielen v tom, že je okrskárov mestskej 
polície málo, ale aj v tom, že nie sú osobne 
k  dispozícii vo večerných časoch, kedy sa 
pácha najviac priestupkov i trestných činov, 
ako sú napríklad krádeže. „Chceme si preto 
pomôcť v rámci vlastných kompetencií a od 
leta zriadiť Lamačské oko,“ informoval Čech. 
„Lamačské oko bude skupina najmenej šty-
roch až piatich občanov Lamača, ktorí budú 
dohliadať na dodržiavanie poriadku a čisto-
ty v Lamači. „Nebude to žiadna strážna služ-
ba, ktorá bude udeľovať pokuty,“ zdôraznil 
Čech. Pôjde o  zamestnancov miestneho 
úradu. „Budú to ľudia, ktorí budú pôsobiť 
preventívne, výchovne, budú upozorňovať 
i vysvetľovať, že to a to sa nemôže robiť, ak 
sa chceme tu v  Lamači cítiť dobre,“ vysvet-
lil poslanec. Zároveň ale v  prípade zistenia 
páchania priestupkov či trestných činov 
budú členovia Lamačského oka neodkladne 
kontaktovať MsP na čísle 159 či štátnu po-
líciu na čísle 158. „Chceme touto činnosťou 
zabezpečiť pre občanov pocit, že ich bez-
pečnosť i  majetok stráži pozorné oko,“ opí-
sal zámer Pavol Čech. Činnosť Lamačského 
oka sa bude týkať celého Lamača. Zámerom 
mestskej časti je preto aj materiálne vybaviť 
nových pracovníkov. „Okrem iného by mali 
mať k  dispozícii aj elektrobicykel, aby sa 
mohli pohotovo presúvať po mestskej časti,“ 
povedal Čech. V  rozpočte mestskej časti je 
na činnosť Lamačského oka vyčlenená suma 
7.000 eur, mestská časť chce požiadať o do-
táciu Ministerstvo vnútra v rámci programu 
na podporu prevencie kriminality.
Práve s riaditeľom odboru prevencie kriminali-
ty MV Jozefom Halcinom samospráva novinku 
konzultovala. Halcin pokladá Lamačské oko za 
dobrý a perspektívny nápad.
 „Veľmi sa mi na ňom páči, že nápad je založe-
ný na ľuďoch, ktorí bývajú v  Lamači, takže je 
predpoklad, že ich motivácia riešiť tieto záleži-
tosti je úprimná,“ uviedol. Podľa Halcina by sa 
samospráva pri hľadaní vhodných kandidátov 
mala zamerať na ľudí bezúhonných, s  priro-
dzenou autoritou vo svojom okolí i  ľudí, ktorí 
sú dostatočne fyzický zdatní. 

Ako sa v Lamači cítiť bezpečnejšie a príjemnejšie                                             

Emanuel Kaššák
Ja vítam každý 
nápad, ktorý 
prinesie zvýše-
nie bezpečnosti 
a  postará sa 
o väčší poriadok 
v Lamači.

Zuzana Dudíková
Myslím si, že by to mohlo 
pomôcť, práve aj v  sú-
vislosti s bezdomovcami 
v  centrálnej časti. Nie je 
to príjemné, keď sa zdr-
žujú tam, kde chodíme 
aj my s kočíkom a deťmi. 
Nemôžem povedať, žeby 
nás otravovali, to nie, no 
nie je to príjemné. 

Jarmila Besedičová
Nemám pocit, 
že by tu bol vy-
hrotený prob-
lém s  bezdo-
movcami alebo 
n e p r i s p ô s o b i -
vými občanmi, 
no ak to poslúži 

k  tomu, aby sme sa tu cítili bezpečnejšie a  prí-
jemnejšie, som za.

Občania Lamačské oko schvaľujú

Okrskári Mestskej polície Bratislava v MČ Lamač
Jozef Udič   0911 921 702 Mária Vadingerová (v súčasnosti PN, zastupovaná) 0902 921 190

Nepretržitá 24-hodinová služba MsP je hliadkami zabezpečovaná prostredníctvom operačného 
strediska s číslom skráteného volania 159.
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Dňa 26.03.2015 sa konalo slávnostné oce-
ňovanie v rámci Dňa učiteľov. Medzi ocene-
nými pracovníkmi ZŠ boli Mária Imrichová, 
Božena Jaderková a  Lýdia Algayerová. Prvé 
dve dámy sú pedagogičky a pani Algayero-
vá zasa dlhoročnou tajomníčkou. Má schop-
nosť výborne stmeliť kolektív, lebo vždy 
všetko perfektne vybaví a zabezpečí. Nepo-
chybne má veľkú zásluhu na tom, že v škole 
vládne takmer rodinná atmosféra bez stresu, 
čo napokon skonštatovala i  školská inšpek-
cia, ktorá strávila v škole celý týždeň. Veľkým 
ocenením pre lamačské školstvo je aj ocene-

nie pre riaditeľku ZŠ Alenu Petákovú z  rúk 
ministra školstva SR Juraja Draxlera (píšeme 
o  tom na 1. strane). Vedenie mestskej časti 
si uctilo aj pedagógov z materskej školy. Na 

slávnostnom posedení s učiteľským kolektí-
vom dňa 27.marca poďakoval starosta Peter 
Šramko celému kolektívu za obetavú čin-
nosť a starostlivosť o najmenších. 

Moje mestské priority 
– financie, doprava a bezpečnosť                           

Milí Lamačania, je už pol roka po komunálnych 
voľbách a preto mi ako mestskému poslancovi za 
Lamač dovoľte, aby som vás poinformoval o tom, 
čo sa na pôde mesta deje. V prvom rade som veľ-
mi rád, že po dlhých rokoch, aj keď má Lamač iba 
jedného poslanca zo 45, sa mi ako mestskému po-
slancovi podarilo dostať do troch absolútne kľúčo-
vých komisií mestského zastupiteľstva a to komisie 
finančnej, dopravnej a bezpečnostnej. Najdôleži-
tejšou oblasťou sú financie, preto sa mi aj vďaka 
členstvu v tejto komisii podarilo presadiť zníženie 
sumy nájomného pre jedáleň v našom lamačskom 
penzióne, ktorý spadá práve pod magistrát hneď 
na februárovom mestskom zastupiteľstve. Našim 
lamačským seniorom by inak hrozilo podstatné 
zvýšenie ceny stravného v tomto zariadení. Druhá 
vec, ktorá sa mi podarila presadiť, sú moje pripo-
mienky k mestskému rozpočtu, keďže ešte v marci 
svietila pri našich lamačských projektoch veľká 
nula. A tak vďaka mojim jasným argumentom a lo-
bingu sa podarilo dostať do mestského rozpočtu 
realizáciu osvetleného prechodu pre chodcov pri 
Lidli, ktorý by mal byť urobený do konca júna. Ďa-
lej to bolo navýšenie peňazí na kamerový systém 
a cyklistické trasy, ktoré v Lamači taktiež potrebu-
jeme a mám prísľub od pána primátora, že tento 
rok by sa na jeseň mohol dokončiť posledný úsek 
mestského chodníka na Vrančovičovej ulici. Sa-
mozrejme je veľa vecí, ktoré patria pod mesto a sú 
v žalostnom stave, ale som realista a preto sa teším 
aj z týchto drobností, ktoré pomôžu zvýšiť kvalitu 
života v Lamači. V rámci mestskej finančnej komi-
sie považujem za absolútnu prioritu spravodlivé 
prerozdelenie peňazí medzi mestskými časťami 
a mestom, ktoré zabezpečia primerané financova-
nie života mesta ale i nášho Lamača. Preto máme 
spolu s niektorými mestskými poslancami ambí-
ciu nastaviť nový spravodlivejší systém pravidiel 
už od budúceho roka 2016. V oblasti dopravy sa 
taktiež postupnými krokmi darí posúvať veci do-

predu. Som rád, že sa podarilo v MHD od januára 
tohto roku zabezpečiť nové nízkopodlažné klima-
tizované autobusy na linku č. 30 a od apríla aj na 
linku 63. Staré plynové Karosy by sa tak na linke 
63 mali objavovať už len sporadicky, ale mojim 
cieľom je, aby sme všetky linky premávajúce do 
Lamača mali garantované ako nízkopodlažné. Na 
mestskej dopravnej komisii sa na môj návrh poda-
rilo presadiť body, ktoré magistrátni úradníci vytr-
valo ignorovali, spomeniem len parkovanie pri kú-
palisku a Pantlovi, zlá situácia na Borinskej či BUS 
pruh na Lamačskej. Posledná dopravná komisia na 
meste trvala vyše päť hodín a budem rád, keď sa 
všetky lamačské problémy, ktoré nás trápia podarí 
doriešiť čo najskôr. A posledná oblasť, respektíve 
komisia, v ktorej som na meste členom je bezpeč-
nostná komisia. Myslím si, že o činnosti mestskej 
polície je škoda hovoriť. Preto na môj návrh by 
predmetom rokovania májovej komisie mala byť 
vízia, či koncepcia ako ďalej s mestskou políciou, 
na ktorej činnosť sa skladáme my všetci takmer 7 
mil. eur ročne a  všetci vieme, že mestská polícia 
je o ničom. V rámci koncepcie bezpečnosti je po-
trebné prioritne riešiť prevenciu a najmä fungujúci 
kamerový systém. Je hanba, ak hlavné mesto Slo-
venska má dokopy v celom meste zhruba 80 ! fun-
gujúcich kamier, pričom iné európske metropoly 
ich rátajú na tisíce. Som rád, že i vďaka mojej účasti 
a najmä aktívnemu prístupu na mestských komisi-
ách, či zastupiteľstve sa i na večne nefungujúcom 
magistrátnom poli začali hýbať veci dopredu. Pre-
tože iba aktívnym prístupom a systémovými rieše-
niami môže Bratislava a v rámci nej i Lamač nabrať 
ten správny smer. 

Radoslav Olekšák  
mestský poslanec za Lamač

Dodávateľ  zateplenia športovej haly je 
už známy                                                                                   

Športovú halu Na barine bude zatepľovať spo-
ločnosť HUTYX – JŠ, s.r.o., ktorá vzišla ako ví-
ťaz z verejného obstarávania. Vysúťažená cena 

diela je 147  806 eur. Práce by sa mali začať 
v  priebehu mája. Na zateplenie a  projekt zní-
ženia energetickej náročnosti športovej haly 
získal Lamač 187.000 eur z Environmentálneho 
fondu. Mestská časť sa realizácii prác bude po-
dieľať 5-percentným spolufinancovaním reál-
nych nákladov.

Priechod pri Lidl-i by mal byť do leta hotový

Vyše dvojročná snaha Lamača o  výstavbu 
bezpečného priechodu pre chodcov na Ho-
donínskej ulici sa priblížila k  realite. V  rámci 
tohtoročného rozpočtu hlavného mesta, kto-
rý bratislavskí poslanci schválili vo štvrtok 
(9.4.), je na tento účel vyčlenených 26.000 eur. 
Výstavbu priechodu žiadal zahrnúť do roz-
počtu v  rámci pozmeňovacieho návrhu la-
mačský mestský poslanec Radoslav Olekšák. 
V  rozprave k  rozpočtu pripomenul, že mest-
ská časť žiada mesto o  ňu už vyše dva roky. 
„Ide o  miesto s  frekventovanou premávkou, 
preto najmä pre starších a  menej mobil-
ných ľudí predstavuje v  súčasnosti priechod 
cez túto ulicu k  blízkemu supermarketu 
značné riziko,“ vysvetlil na zastupiteľstve. 
Nebezpečenstvo pre chodcov, ktorý v súčas-
nosti predstavuje priechod cez frekventova-
nú komunikáciu, by mal eliminovať osvetlený 
priechod, s ostrovčekom v strede cesty medzi 
jazdnými pruhmi. Magistrát má na výstavbu 
priechodu všetky potrebné povolenia. Podľa 
posledných správ by mal byť priechod hoto-
vý do konca júna. Starosta Peter Šramko verí, 
že hlavné mesto splní aj svoje ďalšie sľuby 
a  dokončí opravu chodníkov na Vrančovičo-
vej ulici, teda komunikácie, ktorú má v správe 
magistrát. Peniaze na opravu chodníkov žia-
dala v rámci tzv. poslaneckých priorít vyčleniť 
z rozpočtu hlavného mesta už predchádzajú-
ca mestská poslankyňa za Lamač Júlia Ondri-
šová.

Ocenili pracovníkov ZŠ                                                
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Divadielko pre deti vítalo Veľkú noc

V  pravidelných nedeľňajších Divadielkach 
sa na konci marca predstavilo v  lamačskom 
kine divadlo jedného herca – divadlo MaKiLe 
s predstavením Zajkov veľkonočný príbeh. 

Stretli sa jubilanti                       

Posledný marcový štvrtok sa v  Spolo-
čenskom centre Lamač stretli oslavujúci 
jubilanti. Samospráva si uctila seniorov, 
ktorí v  mesiacoch január až marec oslá-
vili minimálne 75,80, 85 a viac rokov. Na 
stretnutí sa zišlo 26 jubilantov, najstar-
ším mužom bol pán Rudolf Baník, ktorý 
oslávil 95 rokov, najstaršou dámou bola 
pani Helena Pišoftová , ktorá má krásnych  
94 rokov.

Jarná burza                                                

Niektorí ponúkali to, čo už nepotrebujú 
a  druhí zasa pozerali to, čo sa im môže zísť. 
Jarná burza ponúkala v sobotu 18. apríla mož-
nosť predať i  za výhodnú cenu kúpiť šatstvo, 
obuv, hračky i bytové doplnky.

70.výročie oslobodenia Bratislavy 
si pripomenuli aj v Lamači                                              

Predstavitelia samosprávy položili  
4. apríla veniec k pamätníku vojakov, ktorí 
padli pri oslobodzovaní Bratislavy



Mesačník o živote v Lamači, 17. ročník 5

V stredu 22. apríla otvorili vo vestibule kina La-
mač výstavu fotografií, ktoré nafotili Lamačania. 
Svoju záľubu, tvorivosť i originalitu tu vo svojich 

fotografiách prezentovali Ida Matejovičová, 
Jana Šalgovičová, Marta Pinola, Arnold Dávid, 
Peter Kopanica, Dušan Loos, Peter Burdatš, An-

ton Kvasnička, Peter Šramko i súrodenci Vanda 
a  Richard Schneiderovci. Na svojich snímkach 
zachytili momenty z ulíc Lamača, architektúru 
pôvodnej obce, prírodu v okolí, ale aj umelecké 
kompozície.
Jedna z  vysta-
vovaných foto-
grafií, ktoré na 
výstave prezen-
tovali najmladší 
autori – žiačka 
9. a  žiak 4. roč-
níka ZŠ na Ma-
lok arpatskom 
námestí – Van-
da a  Richard 
Schneiderovci.

Veľkonočnú omšu spestril 
Rodokmeň                                          

Veľkonočnú svätú omšu v kostole sv. Margity 
sprevádzalo vystúpenie mužskej speváckej 
skupiny Rodokmeň. Po skončení omše na-
sledovalo samostatné vystúpenie, na ktorom 
členovia skupiny Rodokmeň odspievali staro-
slovenské i hymnické piesne v úprave Štefana 
Ladižinského.

Mužská spevácka skupina Rodokmeň pôsobí 
na scéne už od 60. rokov a vo svojom reperto-
ári interpretovala doposiaľ vyše 300 ľudových 
piesní zo všetkých regiónov Slovenska. 

Lamačský recept
Máte aj vy recept , s ktorým by ste sa chceli 
pochváliť i  podeliť s  ostatnými Lamačan-
mi? Dajte nám tip na lamacan@lamac.sk

Výstava fotografií Lamačanov                                                                                                          

Najmladší autori na 
výstave Vanda a Richard 
Schneiderovci

V sobotu 16. mája  
sa uskutoční  poznávací 

zájazd pre seniorov
do Skalice. Na zájazd sa môžu prihlásiť se-
niori s trvalým pobytom v Lamači od 11.05. 
v budove MÚ v úradných hodinách.
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Potrebujeme v Lamači miestny rozhlas?
...názor občana

V  aprílovom vydaní Lamačana som si prečítal 
o  tom, že z  rozpočtu na tento rok bolo schvá-
lených 60 000 eur na miestny rozhlas. Dovoľte 
mi vyjadriť svoj absolútny nesúhlas s  takýmto 
rozhodnutím! Zdôvodňuje sa jeho zavedenie 
najmä funkciou rýchleho varovania v  prípade 
havárie na diaľnici?! Miestny rozhlas tu  v Lama-
či určite v 50. rokoch bol a ako anachronizmus 
aj zanikol. V  dnešnom preelektronizovanom 
svete považujem takéto zavedenie rozhlasu za 
zbytočné plytvanie obecnými financiami. Dnes 
má predsa každý občan doma rozhlas, televíziu 
a  mnohí aj zavedený internet. A  pre havárie, 
ktoré by nás ohrozovali, sú na to určené štátne 
zložky, ktoré by v prípade akéhokoľvek ohroze-
nia zasiahli. Napadajú ma hasiči, policajti a naj-
mä civilná obrana. Prosím pánov poslancov, aby 
ešte raz zvážili lepšie využiť danú sumu, a  to 
na niečo oveľa prospešnejšie, ako je zastaraný 
miestny rozhlas.

Gabriel Moyzes

Bezdrôtový miestny rozhlas nie je zbytočnosť 
...na názor občana reaguje starosta P. Šramko

V prvom rade je potrebné povedať, že hoci dnešná 
doba poskytuje množstvo moderných komunikač-
ných prostriedkov, v prípade rýchleho a masového 
informovania v  rámci mestskej časti má miest-
ny rozhlas, v  modernej, bezdrôtovej forme, stále 
opodstatnenie. Starší ľudia majú naďalej záujem 
o pravidelné informovanie touto formou. A vzhľa-
dom k demografickému zloženiu obyvateľstva  La-
mača to nemôžeme ignorovať. Celkovo však zave-
denie bezdrôtového rozhlasu znamená naplnenie 
hneď viacerých úloh a služieb pre obyvateľov. 
•	 funkcia varovného systému (snehové kalami-

ty, záplavy, nehody, požiare, ale aj výstrahy 
pred zvýšeným počtom krádeží)

•	 informovanie o  kultúrnych akciách a  aktivi-
tách mestskej časti

•	  informácie miestneho úradu
•	 oznamy týkajúce sa mestskej časti –pristavenie veľ-

kokapacitných kontajnerov, zber elektroodpadu, 
prerušenie dodávok energií, oznámenie o  zme-
nách v MHD, upozornenia na štatistické zisťovania

•	 informovanie o činnosti a plánovaných akciách 
školy, školských zariadení , športových klubov, 
záujmových združení, rodinného centra a  po-
dobne.

Tejto investícii predchádzal i  prieskum, ktorý 
si spracoval miestny úrad. Ním sme zistili , že 
aj  iné samosprávy v dnešnej dobe investujú do 
zriadenia, respektíve opravy rozhlasu nemalé 
finančné prostriedky a  napriek technickému 
pokroku z tejto formy informovania neupúšťajú. 
Konajú tak na základe záujmu svojich obyvate-
ľov. Miestny rozhlas ako zabezpečenie rýchlej 
informovanosti obyvateľov odporúča aj  Okres-
ný úrad Bratislava. Je potrebné si uvedomiť aj 
to, že človek nemá vždy prístup k  internetu, 
nemusí mať vždy pri sebe mobil. Napríklad, ak 
človek pracuje na záhrade, skôr zachytí správu 
z miestneho rozhlasu, ako informáciu prostred-
níctvom sms alebo mailu. Miestny rozhlas môže 
byť takisto veľmi účinný v prípadoch, keď je po-
trebné operatívne informovať v situáciách, aké 
nastali napríklad v marci, keď sa v okolí Lamača 
hľadalo nezvestné dievča.
Musíme však povedať, že ani moderným komu-
nikačným nástrojom sa nebránime. Po zavede-
ní miestneho rozhlasu plánujeme túto službu 
prepojiť i  s  pripravovaným projektom zvýšenia 
bezpečnosti na území Lamača, ktorého cieľom 
by bolo vybudovaný bezdrôtový miestny rozhlas 
prepojiť s možnosťou odoslania hláseného ozna-
mu formou SMS priamo do mobilného telefónu 
v prípade, ak budú mať o to občania záujem.

Francúzska sieť športových obchodov De-
cathlon otvorila 10.apríla 2015 svoju prvú pre-
dajňu na Slovensku. Slávnostným prestrihnutím 
pásky ju uviedli do života bratia Peter a  Pavol 
Hochschornerovci,  slovenskí olympijskí víťazi 
vo vodnom slalome v kategórii C2. V bratislav-
skej Bory retail zone pri Bory Mall je pre svojich 
zákazníkov otvorená denne od 9.00 do 21.00. 
V samostatnej budove na ploche 2000m2 ponú-
ka oblečenie, obuv a športovú výstroj pre široké 
spektrum športov.
Spoločnosť Decathlon je sieťou inovatívnych 
obchodných značiek a reťazcov. Bola založe-
ná v  roku 1976 vo Francúzsku a  jej cieľom je 
„Sprístupniť všetkým potešenie a  výhody, kto-
ré prináša šport.“ Decathlon vyvíja a vyrába 20 
vlastných medzinárodných športových značiek, 
ktoré predáva exkluzívne vo svojich predajniach 
a za najnižšie možné ceny dostupné každému. 
Patrí medzi najväčších predajcov športových 
potrieb a najsilnejších hráčov na európskom 
trhu v oblasti športového vybavenia. V  súčas-
nosti má 886 predajní v 23 krajinách.
Decathlon kladie veľký dôraz na inovácie, teda 
na výskum, koncepciu a dizajn. Prísne podmien-

ky vývoja produktov umožňujú Decathlonu 
zaručiť vysokú kvalitu. Vďaka tomu Decathlon 
ponúka nadštandardné (na niektoré produkty 
až doživotné) záruky. Výrobky sú určené všet-
kým milovníkom športu, od začiatočníkov až 
po skúsených športovcov. V  ponuke má široký 
sortiment funkčných, jednoduchých a kvalit-
ných výrobkov na desiatky druhov športov pre 
deti i dospelých, na pravidelný šport i rekreačný 
pohyb. Každý sa tak môže 
vybaviť a obliecť na šport 
doslova od hlavy po päty 
za prijateľné ceny.
Spoločnosť je vo svete zná-
ma aj svojou inovatívnou fi-
lozofiou predaja. Všetky vý-
robky zakúpené v predajni 
si zákazníci môžu hneď 
vyskúšať, a to buď priamo 
v obchode alebo na priľah-
lom multifunkčnom ihris-
ku. Pre spokojnosť zákaz-
níkov prináša Decathlon 
aj férovú politiku vrátenia 
tovaru a tiež servis produk-

tov, ako sú bicykle či lyže. Zamestnanci Decathlonu 
sú nadšení športovci, pre ktorých je šport vášňou 
a  súčasťou každodenného života. V  predajni De-
cathlon Bory vám poradí napríklad bývalá hráčka 
basketbalového tímu Good Angels Košice Katarína 
Pindrochová či bývala reprezentantka Slovenska 
v plávaní Jana Svrčková. Po nákupe si môžete za-
hádzať na basketbalový kôš, zakopať na futbalovú 
bránku, zahrať ping-pong alebo len tak posedieť vo 
vonkajších priestoroch pred predajňou.
Novinkou pre zákazníkov je, že pri nákupe ne-
musia odkladať pokladničné bločky. Stačí sa za-
pojiť do vernostného programu a všetky nákupy 
sa zaznamenajú na vernostnú kartu. Pri vrátení 
tovaru sa tak stačí preukázať kartičkou. Členo-
via majú taktiež možnosť vrátiť alebo vymeniť 
tovar do 2 mesiacov a dostávať informácie o ak-
tuálnych ponukách a  zaujímavých športových 
podujatiach. Navyše sú pre nich pripravené vý-
hodné ponuky pri nákupe viacerých kusov ale-
bo kombinovaní doplnkových tovarov. Do ver-
nostného programu sa možno zapojiť priamo 
v predajni, na stránke www.decathlon.sk  alebo 
cez mobilnú aplikáciu MyDecathlon.

Predajňa Decathlon Bory už otvorená!                                                                                                      
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Miestna knižnica Lamač pozýva                                   
 
Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

• Predám garáž Na barinách. 
 Tel. 0903/ 954 143 

• Ján Polák vodoinštalácie a údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek a pračiek, vŕtanie dier do panelov 

 0905/ 627 321

• Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, mon-
táž a opravy aj cez víkend. 

 0905/ 429 097, 0911/ 429 097

• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 
dospelých, aj cez víkendy. 0905/ 222 96 

• 2-ročný prenájom  100m2 vidieckej no-
vostavby so  záhradou v cene 2-izbového 
bytu. Iba 20min od Lamača.   Kontakt 0918 
711 632 

• Vážení Lamačania, doprajte si čerstvú a kvalit-
nú zeleninu u Maďara na Malokarpatskom ná-
mestí od 27. marca v piatky a soboty od 7,00 h.

• Predám nádobu a opornú konštrukciu na pes-
tovanie rajčín na balkóne. Rajčiny sa vyväzujú 
do výšky 180 cm, plodia do jesene cca 12 až 
15 kg z dvoch rastlín. Cena 12 Eur.  V prípade 
záujmu pošlem mailom podrobný postup 
ohľadne pestovania.Tel.: 0903702588.

Inzercia                                                                                            

Kultúrna komisia MZ pozýva                                           

10.05.  o 17.00 h – Deň matiek – Dámske 
komorné trio IMPRESSION - kino Lamač
16.05. o 09.00 h – Poznávací zájazd senio-
rov – Skalica - na zájazd sa môžu prihlásiť 
seniori s  trvalým pobytom v  Lamači od 
11.05.2015 v budove MÚ v úradných hod.
17.05. o  11.00 h – Divadielko pre deti – 
Popletko - kino Lamač
06.06. od 09.30 h – Deň detí - Malokarpat-
ské námestie

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na máj 2015               

Pripravili sme pre Vás nasledovné témy:
3.5. 13.00 h - Botanická záhrada, odchod 
od Pantla
20.5. 13.00 h - Výstava: „Slovenská Maľba“ , 
odchod od Pantla
20.5. 16.00 h - zasadanie výboru 
27.5. 15.00 h – stretnutie členov v  Spolo-
čenskom centre, so športovou legendou 
Jozefom Golonkom. Pozývame všetkých 
členov na toto výnimočné stretnutie.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                   
 
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
PO, STR 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 
PODATEľňA
PO, STR 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Ut, ŠT 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
Stavebný úrad
Po, STR 07:30 -12:00 13:00-17.00

9.5. STOROČNÝ STARČEK, KTORÝ VYLIE-
ZOL Z OKNA ZMIZOL 18.00 2,50 €

16.5.  INTERSTELLAR 18.00 2,50 €
17.5. PADDINGTON 15.30 2,50 €
17.5.  KÚZLO MESAČNÉHO SVITU 18.00 2,50 €
23.5.  HOBIT: BITKA PIATICH ARMÁD 18.00 

2,50 €
24.5. HODINOVÝ MANŽEL 18.00 2,50 €
30.5. SNEHOVÁ KRÁĽOVNÁ 15.30 2,50 €

Program kina na máj 2015                                        

Program RC Obláčik na máj 2015                        
Pondelok
10:00 – 10:45

17:00 – 17:45

Výtvarníček (VH) od 2-3 r., 11. 
a 25.5.
Výtvarníček (VH) od 3-5 r., 11. 
a 25.5.

Utorok
09:30 – 11:15
17:00 – 18:00
19:00 – 20:00

Folklórik „Na gazovstve“ (VH)
Herňa s Miškou a Andrejom (VH)
Brušné tance s Katkou (VH) 

Streda
09:00 – 11:00

18:15 – 19:45
17:00 – 18:00
18:30 – 19:30

Bábätkovo s  Katkou a  Zuzkami 
(MH)
Angličtina pre dospelých (MH)
Tancuj, spievaj, poskoč si (VH)
Tehotenské cvičenie pre budúce 
mamičky (VH)

Štvrtok
10:00 – 11:00

17:00 – 17:45

Montessori hernička s Jankou, 
Miškou a Alou (VH)
English for kids with Curious 
George (VH)

Piatok
09:00 – 10:30

19:00 – 20:30

Veselá herňa so Stankami a Nelou 
(VH) 
Brušné tance s Líviou (VH)

Podrobnosti o jednotlivých kurzoch, ako aj kontakt 
na lektorky, u ktorých sa môžete prihlásiť nájdete na 
našom webe: www.oblacik.sk

PODUJATIA:

Pondelok 4.5.  10:00 Farbičkovo – tvorivé 
dielničky pre deti ku Dňu matiek
Projekt na podporu správnych návykov detí 
pri písaní a kreslení, vstup voľný

Štvrtok 7.5. 18:30 Schôdza členov a dobro-
voľníkov RC Obláčik
Prijímame nových dobrovoľníkov a členov.

Streda 20.5. 09:30 Poradňa dojčenia pre 
mamičky s deťmi a tehuľky
9:30 – 11:30 Vedie certifikovaná laktačná po-
radkyňa Janka Boleková. 
Téma: Zaspávanie, nočný spánok a dojčenie 
(bez prihlasovania, pre mamičky aj s deťmi)

Štvrtok 21.5. 9:00 Efektívne rodičovstvo - 
KLUB
Téma: Trpezlivosť. Pravidelné stretnutia absol-
ventov kurzov ER  

Zmena programu vyhradená

OZNAM

Pomôžte nájsť vhodnú lokalitu pre venčo-
visko pre psov!
MČ Lamač hľadá vhodné miesto pre oplo-
tené venčovisko pre psov. Máte tip, kde by 
to mohlo byť? 
Napíšte na polas@lamac.sk 
Ďakujeme!

Jubilanti v máji                                    

Lošonský Anton 95
Bukovcová Štefánia 95
Ambruš Jozef 91
Herchl Róbert 91
Beňová Johanna 90
Műllerová Jarmila 88
Horváthová Alica 87
Omastová Rozália 87
Petríčková Mária 87
Haraslínová Zdenka 86
Hrubíková Irena 86
Karabová Veronika 86
Siváková Marta 85
Borovičková Helena 80
Hlúch Peter 80
Ištok Ján 80
Lučeničová Veronika 80
Šebová Magdaléna 80
Šteffková Júlia 80
Borisová Elena 75
Hudl Alfred 75

V apríli sa v Lamači narodili:                                               
8.4. Nela Knihárová
10.4. Olívia Ryzí
11.4. Dorota Latková
12.4. Johana Földesová
23.4. Sára Chovancová
28.4. Matiáš Peniak

Oprava: V aprílovom čísle Lamačana sme na zák-
lade údajov z matriky uviedli, že sa 21.3. narodil 
Marcel Polyák. Správne malo byť, že sa narodil 
Denis Polyák.


